
 

 

  

38. udgave - Marts 2024 



2 
WWW.ACKB.DK 

EM-håndbold 2024 

Em i håndbold 2024 finalen blev afholdt i Köln og det fulgte vi i Bocentret. 

Finalen begyndte klokken 18. Det var lidt træls. Der skulle vi jo sidde midt 

i maden. Vi var derfor nødt til at flytte spisetiden. Vi spiste allerede 16:30, 

for at være klar til kampstart. Det samme var afdeling 1 også nød til. På 

afdeling 2 var vi frække og spise slik og chips til kampen, der blev også 

serveret drinks med isterninger. Vi blev hjemme, så vi mødte aldrig den 

anden afdeling. Thomas havde allerede et lager af snolder, som han delte 

ud af, på afdeling 1, det samme galt øller       

Hver afdeling mødtes i fællesstuen for at se kampen sammen. Det var 

kedeligt at det ikke blev til en sejr, men der var da spænding til det sidste.  

Det havde måske været anderledes hvis dommerne havde lavet færre fejl. 

Der var en 4 stykker som vi husker. De danske spillere var meget skuffede 

inkl. Nikolaj Jacobsen. 
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Da kampen sluttede, var der lidt stille i afdelingerne, nogen tog hjem til 

sig selv og andre samledes over aftenkaffen. Det var dejligt at have noget 

vi kunne være fælles om, selvom det endte med en sølvmedalje, men vi 

har jo også 4 års erfaring med at vinde sølvmedaljer.  

 

 

Interviewe med Søren Skjelmose, En efterlønners dagbog 

       

 

Søren kom på besøg mandag den 22.1.24. Vi lokkede ham til at fortælle 

lidt om hvad han mon får tiden til at gå med nu han er gået på efterløn 

       

Sørens dag:  

Jeg står op mellem kl. 6 og 7 fordi hunden skal ud, ikke fordi jeg har lyst 

       . 

Når vi kommer hjem, så spiser jeg min morgenmad, herefter laver jeg min 

morgen gymnastik, for ikke at få ondt i min ryg.  

Så er klokken 9        her får jeg min første kop kaffe. 

Når det er overstået, så starter jeg min computer op. Her arbejder jeg 

med min musik på et computerprogram, hvor jeg rigtig nørder igennem. 

Det program hedder Moises, her kan jeg skille musikken ad i 5 dele, og så 

ligge mine egne trommer ind. Så pludselig lyder det som om jeg spiller 

med Dizzi Mizz Lizzi. Det nyder jeg at bruge meget tid på. 

Jeg spiser frokost ca. kl. 12 – 12.30, det er rart ikke at skulle have 

madpakke med, men bare at kan gå ud i sit køkken åbne køleskabet og så 

spise. 
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Jeg har også købt mig en lille bil igen, en Toyota Yaris, der kan lige være 

mit trommesæt bag i        og en hund. Hunden og jeg kører ofte ud i 

skoven hvor den elsker at gå, her kan den let gå 5 kilometer uden at 

brokke sig. Det er god motion til mig også. Angående motion så går jeg 

stadigvæk i motionscenter, her cykler jeg ca. 25 km og bruger en time på 

diverse maskiner. Det er selvfølgelig ikke hver dag jeg gør det hele, det er 

på skift. 

Min hund Sigurd er en bomuldshund, i denne kolde tid er den begyndt at 

gå i striktrøjer, som min kone har lavet. 

Når jeg kommer hjem, skal jeg have eftermiddagskaffe og en ”morfar” lige 

til at strække ryggen. DET ER GULD VÆRD        

Det er mig der laver aftensmaden i hverdagene og Pia laver i 

weekenderne. 

Så er det blevet aften. Her øver jeg ofte med mine trommer eller i en af de 

tre bands jeg er i. 

Jeg bruger stadigvæk en masse 

tid med mine børnebørn, den 

mindste i Herning, kommer ud 

til os hver tirsdag, det er 

meget hyggeligt. 

Som efterlønner bli’r man 

hurtig træt – så sengen kalder 

allerede kl. 22 stykker. Så sover 

jeg sammen med hunden hele 

natten! 
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Italiensk Pizza aften 

Luksus Pizza havde travlt i weekenden. Restauranten var fuldt booket og 

deres dankort automat var brudt sammen. Det blev ikke nemmere af at vi 

havde bestilt pizzaer til over 20, som skulle spises lørdag aften. Vi mødtes 

nede i aktivitetscentret, der var nogen fra både afd. 1 og 2. Der kom også 

et par ovre fra bofællesskabet. Vi fik sådan noget som Pizza, kebabmix og 

Durum. Vores vanlige madanmelder giver den tommel op. Vi fik det at 

drikke hjertet kunne begære. Nogen fik øl, mens andre drak sodavand. 

Hvis øllen ikke smagte, blev det bare ført direkte ind igennem sonden. 

Med lidt udfordringer fik vi tændt bål på begge skærme i AC. Det var 

endda uden en tekniker eller noget. Der var rødternet duge på bordet, 

men vi måtte forestille os det levende lys. Der kørte italiensk musik i 

baggrunden, hvilket ikke faldt i alles smag. Heldigvis gjorde Pizzaen. 

Atmosfæren var som en aften i Napoli. 

Italiensk for begyndere blev sat på efter maden, bare for at runde aftenen 

af i rette stemning. 
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Sæbefremstilling 

Aktivitetscentret har lavet vores egen sæbe. Vi har lavet flere forskellige 

slags. Der er lavet en til mænd som dufter af gran og har den flotteste 

turkise farve. Til damerne har vi lavet en der dufter af appelsin og citron, 

den kan i få både i lyserød og orange. Til sidst har vi leget lidt med en 

kaffe sæbe. 
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Tattoostudio Bytoften 

Den 22. februar kom Kelds Tattoo ud på Bytoften for at tatovere mig 

(Thomas Thorup). Min tatovering forestiller en Tiger, med blå øjne. Det 

tog 2 timer at få den tegnet og malet på ryggen. Den fylder det venstre 

skulderblad. Der var lidt smerte, men jeg fik den alligevel. Det er til stor 

glæde. Prisen lød på 1500 kroner og det er inklusiv at Kjeld kom ud på 

Bytoften. Den skulle ligne en tiger fordi det passer til mit temperament. 

Jeg overvejede også en skildpadde. Det kommer engang i fremtiden. 
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Forårssalg 

Traditionen tro blev gildesalen fyldt med boder 20/3. Der kunne købes alt 

fra tøj og sko til marmelade og aloe vera lotion. Søren Skjelmose kiggede 

forbi og stegte pølser til hele flokken. Alt i alt en dejlig dag for de 

købelystne :D 
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Der bliver skrevet noveller til blækklatten. Dem kan i læse 

begyndelse på nedenunder. 

Harry Jackson og de viser træer Af Thomas Thorup 

Kapitel 1: År 2065 rejsen igennem den mørke gade 

En kold vinterdag i december ventede en mand på toget til Slytherin 

Town. Da han så på uret, for anden gang, lød en stemme i højtaleren. 

”Mine damer og herrer på grund af vejrforholdene, er der ikke flere 

togafgange i denne uge. Dem der skulle med nattoget må prøve at søge ly 

andre steder i byen”. jeg må prøve at søge ly for natten sagde Ruben til 

sig selv, og da han gik fra perronen, så han ind i stationshuset. Der var 

ikke flere liggepladser. Han gik derfor videre mod byen. Da han var 

kommet til Hogwarts Town, bankede han på hus efter hus inde i byen. Da 

han var nået til det sidste hus, stod en gammel dame ved døren og 

ventede på ham.  

”God aften unge mand! Søger de efter ly for natten?”. 

”Ja det gør jeg. Undskyld mig frue. Hvad er deres navn? Mit navn er 

Ruben.” 

”Mit navn er Fru Flitwick og kom dog endelig med indenfor” Svarede Fru 

Flitwick. 

”tak” sagde Ruben og gik med ind. 

 Da de var kommet ind spurgte Fru Flitwick” kan jeg byde dem på noget?” 

”Ja! hvis de har en varm kop te med sukker, tak!” Svarede Ruben og da 

Ruben ville sætte sig i den bløde sofa, så Fru Flitwick gennem et kighul i 

væggen, ved siden af det store talerør mellem stuen og køkkenet. Fru 

Flitwick råbte ”NEJ! NEJ! RUBEN! Lad være at sætte dig i sofaen! Den er 

magisk!” 

”Hvad skal jeg så sætte mig på?” Spurgte Ruben. 

”Tag en stol af træ at sætte dem på.” Sagde Fru Flitwick. 

Da Fru Flitwick kom ind i stuen, 2 minutter senere med 2 kopper te, 
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begyndte hun at fortælle om den magiske sofa. Hun sagde ”Før jeg købte 

huset her. Boede der en ond, ond heks. Hun havde svært ved at sove om 

natten, så hun fortryllede den og sov på den hver nat. Fortryllelsen får 

alle der sætter sig i sofaen til at falde i søvn.” ”Der kan godt gå nogen 

timer før man vågner igen.” Tilføjede Fru Flitwick. 

Kapitel 2 

Lidt senere på dagen, da Fru Flitwick og Ruben havde drukket deres te og 

snakket en halv time. Spurgte Fru Flitwick ”Tror de ikke at Vi skal gå op og 

lægge os? Jeg er ærlig talt lidt træt.” 

”Jo det var en god ide.” Svarede Ruben og fortsatte ”De skulle vel ikke 

have et gæsteværelse?” 

”Jo selvfølgelig!” Svarede Fru Flitwick. ”Kom så følger jeg dem derop.” På 

vej op ad trappen spurgte Ruben ”Er de nu sikre på at der ikke er flere 

overraskelser i deres hus?” ”Det kan jeg faktisk ikke huske… Det skal jeg 

lige tænke lidt over. Jeg er jo ikke helt ung længere.” Svarede Fru Flitwick. 

”Hvor gammel er de?” Spurgte Ruben.  

”Ved de hvad unge mand, jeg er faktisk 79 år gammel.”  

”Det kan man næsten ikke se på dem Fru Flitwick” Sagde Ruben. 

”Hvor er de sød Ruben.” Sagde Fru Flitwick. 

”Det skal de ikke tænke på Fru Flitwick. Det eneste de skal tænke på er, at 

jeg kan sove hos dem, i deres hus og så må vi håbe at det forfærdelige 

vejr stopper.” Sagde Ruben. 

”Jeg havde næsten glemt det. Hvad vil de gerne spørge om?” afbrød Fru 

Flitwick.  

”Jo hør her.” Sagde Ruben. ”De kunne vel ikke fortælle mig hvorfor der er 

sådan en storm?”  

”Nej desværre.” Svarede Fru Flitwick. 

”Kan det være deres naboer der holder hekse fest?” Spurgte Ruben.  

”Ja måske, så må hekse festen være startet meget tidligt i morges.” Sagde 

Ruben og fortsatte igen. ”I hvert fald må det have været omkring 3.30 i 

morges at det startede og se nu er klokken 21 om aftenen og Det er 

stadig stormfuldt.” Da Fru Flitwick og Ruben var nået til toppen af 
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trappen, sagde Fru Flitwick lidt forpustet ”Så er vi her.” Hun åbnede 

døren til Venstre. ”Tak” sagde Ruben og stillede sig i døråbningen. ”Kan 

de nu også sove godt Fru Flitwick”. ”Ja mange tak unge mand” Svarede 

hun tilbage. 

Nyt kapitel i næste avis. 

____________________________________________________________ 

Mads og stormen Pia  
Uddrag af novellen Mads fra Thorningskov. 

Af Søren Rasmussen 
 

I dag stod Mads med et ben i Europa og et ben i Danmark. Skulle han tage 
ud i Europa og hjælpe til ved forskellige katastrofer eller skulle han blive i 
Danmark? Men som et skybrud fra en klar himmel, var der i dag lovet en 
kæmpe storm i Danmark. Skulle Mads tage ud i Europa og hjælpe til med 
forskellige ting og sager eller blive i Danmark og hjælpe til med stormen 
Pia. Mads overvejede et vulkanudbrud på Island eller at tage ud til 
Vestkysten og hjælpe til med at sikre diverse løse genstande mod 
stormen Pia. Mads tænkte hurtigt igennem hvad han kunne gøre på 
Vestkysten. Hvis stormen blev bare halv så stor som Hjemmeværnet 
havde annonceret, så kunne Mads lige så godt grave sin egen grav. Til 
trods for det valgte Mads altså stormen i Danmark. Mads ́ forældre havde 
et pletvis nyt sommerhus i Sønder Nissum og det hus var ikke i farezonen. 
Men der kunne journalisten og Mads da overnatte. Hjemmeværnet havde 
jo som de plejede annonceret stormen til at blive større, altså rigtig 
meget større, end ved den sidste storm. Datoen kom hvor Pia skulle gå i 
land. Mads var taget til Vestkysten fordi han havde fået at vide, at Pia var 
en hidsig dame som var både bestemt og utilregnelig. Hende ville Mads 
gerne se. Så Mads havde bestilt bord på en restaurant i Søndervig.  
  Men Pia udeblev, i hvert fald fra restauranten. Mads fik ikke lov til at 
rejse tilbage til Midtjylland uden at have hjulpet til med at reparere noget 
gavl på et sommerhus i Søndervig. Mads var klar til at yde en indsats ved 
det sommerhus i Søndervig. Mads vidste nemlig lige hvor de forskellige 
skruer lå gemt hos Kvik køkkener.  Mads havde en dag været i Pakkeriet 
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for at høre om de havde noget overarbejde. I Pakkeriet havde de ikke 
noget nødvendigt overarbejde. Men Mads kunne da sortere alle de 
skruer, møtrikker og beslag som de havde i overskud. Skruerne skulle 
have været pakket til med andre møbler. Der var faktisk mange skruer i 
overskud. Så Mads var bare gået i gang med at sortere. Da han var færdig 
var der faktisk rigtig mange skruer, møtrikker, beslag + en masse andet. 
Men de skruer han havde sorteret i Pakkeriet, var kun egnet til møbler 
som købmandsdiske og køkkener. Men ikke til noget hvor vinden rusker i 
det. På Kvik havde de fortalt ham, at det nok ville svare til, at det skur han 
skulle have lavet, blev som noget fra Ikea. Fordi når noget gik galt hos 
Kvik, sagde man altid at der sikkert var nogle Ikea dele der var skylden.  
Mads kunne kun bruge det skrue og beslag der helt sikkert kunne klare 
lidt regn og vind. Mads fik fundet det han regnede med at han ville 
komme til at bruge, han fik aftalt med Værkføreren i pakkeriet at hvis han 
nu tog lidt af det “hele” med hjem så ville han også uden klager blive og 
arbejde over. Fordi det som Mads tog med hjem, ville fabrikken ikke 
mangle nogensinde.  
Mads vendte glad og tilfreds tilbage til sommerhuset uden gavl.  
Mads fik hurtig gavlen på plads og det så faktisk ganske pænt ud.  
Naboerne til sommerhuset med gavlen havde holdt øje med Mads. De var 
hurtige til at få Mads spurgt, om han kunne lave noget ved deres 
sommerhus også. Ved hans første job advarede journalisten ham. Fordi 
det han lavede, var jo Sort arbejde. Men alligevel er Sort arbejde jo ved at 
være helt naturligt. I hvert fald på Vestkysten. Men Mads holdt i tide med 
sort arbejde. Det var han helt sikkert overbevist om.  Så i dag var Mads jo 
helt uden ikke skattepligtigt arbejde på Vestkysten. Så i dag var der kun et 
sted som Mads ville være. Mads vidste også at alle der arbejdede hos 
Kvik, måske næsten savnede ham. Fordi Mads var jo manden der helt 
sikkert ville arbejde over både før og efter arbejdstids stop og 
begyndelse.  
 
Nyt kapitel i næste avis. 
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Ferie for alle 2024 i MCH  

Af Henning Lyhne 

Weekenden den 23.-25. februar var der Ferie for alle i MCH. Jeg tog der 

ud søndag den 25. altså den sidste dag. Jeg er altid der ude den sidste 

dag, da det er nemmest at komme rundt med kørestol i hallerne. Det 

passede dog ikke i år, for der var besøgs rekord på 55.497 besøgende, 

1000 udstiller og 200 rejseforedrag, så der var godt gang i den, hele 

weekenden. 

Jeg trillede rundt og så de forskellige rejsemål, og den største rejsestand 

lå i hal M og var Bravo Tours. Det var ærgerligt at Vivi fra 

administrationen på Bytoften, ikke var derude, det plejede hun jo at 

være, da hun havde været ansat hos Bravo Tours. Måske kunne man have 

været heldig at få en billig rejse ved hende         

Om søndagen afholdt de forskellige rejsebureauer auktion på forskellige 

rejer, det foregik på senen i hal M. Jeg fik dog ikke købt en rejse. 

Jeg kan anbefale jer at tage derud, det er hyggeligt og koster ca. 80 kr. at 

komme ind, ledsager er gratis. 
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Formandsberetning 2023 

2023 blev året hvor vi igen har oplevet nye udfordringer og 
forandringer. 
Der var navneskifte hvor, Bytoften blev til Neurocenter Bytoften. 
Grupperummene i Aktivitetscentret skiftede navne fra team A2, som 
blev ændret til Haveoasen og tidligere team B, blev ændret til 
Gadespejlet. Nu håber jeg, at der går en rum tid til næste 
navneskifte. 

Vi har Sagt farvel til Søren Skjelmose og velkommen nye 
personaler: Anne, Lajla, Sofie og Katrine (som er i Susannes 
barsels vikariat).  

Vi har i 2023 afholdt 6 brugerrådsmøder og 3 ekstraordinære 
møder. 

Bestyrelsessammensætning 2023:  
· Claus B. S. Madsen, Formand. 
· Dan Lund, Næstformand. 
· Helle Antonsen, Kasser. 
· Leif Jensen, Udvalgsmedlem. 
· Henning Lyhne, Udvalgsmedlem. 
· John B. Hansen, 1. suppleant. 
· Lis L. Hansen, 2. suppleant. 
· Søren Skjelmose, Sekretær/Personalerepræsentant fra AC. 
· Ulla Salomonsen, Personalerepræsentant fra AC. 

I 2023 fik vi nye køkkendamer på Bytoften. Der må ikke sælges 
mad fra køkkenet hos købmanden længere.  

Fremover kan ingen leje gildesalen. Dette er pga. offentlige 
institutioner ikke må drive udlejnings-virksomhed. Der kan ikke lejes 
gæsteværelse længere efter de nye regler. 

AC-klubben må godt opkræve extra-betaling for ikke-medlemmer til 
foredrag og lign. Der skal dog være en anden aktivitet for dem, der 
ikke ønsker at deltage i foredraget. 
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Brugerrådet har lavet et medlemskort efter forespøgelse fra en 
bruger.  
Dan er kommet med et forslag og en god ide, nemlig at man tager 
et billede af sit kort med mobilen, så man også har kortet 
elektronisk, så det ikke bliver væk. 
 
Claus kom det det gode forslag, at Brugerrådet købte et påskeæg til 
alle betalende medlemmer og det faldt i god jord hos alle 
medlemmerne. 

Der blev holdt foredrag i marts med Brian Kjølhede som er 
naturvejleder. En gruppe i aktivitetscenteret havde tilsendt ham 
nogle spørgsmål, som han tog udgangspunkt i. Der var god 
tilslutning til foredraget og der var mange spørgsmål til ham. Han 
har været her engang før, så vi kender ham og han er god til at 
fortælle ud fra sin praksis.  

Linne har foreslået, at Brugerrådet søger fonde til forskellige 
arrangementer. Skærmgruppen er allerede gået i gang med at søge 
fonde, det arbejder vi med mandag eftermiddag i skærmgruppen. Vi 
håber det kan give et godt afkast, så vi kan få flere og måske 
kendte foredragsholdere ud på Bytoften. 

Fra 1 maj var der ændringer i AC-personalets arbejdstider hvor, 
personalet nu skal arbejde hver 3.weekend. De skal arbejde i Bo 
centeret. Det faste personale holder fri på skift i hverdagene, da de 
jo arbejder i weekender - derfor er der brug for extra personale for 
at dække alle dage ind. Så fra 1. maj. Blev de nye personaler ansat. 

Fra Maj måned, var det ikke længere teams i AC. Borgerne blev 
delt ind i grupper efter interesse. Der er forskellige aktiviteter, de 
enkelte dage i ugen. Der kom en ”ønskeseddel” rundt, hvor man 
sammen med sin kontaktperson kunne vælge, hvilke grupper man 
helst ville være i med. Mere eller mindre, fik alle deres ønsker 
opfyldt. 

I Maj og juni inviterede brugerrådet til møde omkring TIF Parasport, 
hvor vi informerede om, hvad TIF Parasport kunne tilbyde af 
aktiviteter. Så kunne brugerne komme med deres ønsker. 
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Deltagende var Danny, Claus fra bestyrelsen, Mette Skærbæk 
forman for Bevæg dig for livet fra Herning kommune, Bent Ole fra 
CP Vestjyllands kreds og Peter fra Nordvesthallen. Det var mange 
gode emner at arbejde videre med. 

Den 1. juni fik Bytoften ændret navnet til Neurocenter Bytoften og 
der var det kaffe og kage til alle. Duoen Claus og Morten spillede 
musik til navneændringen og det var festligt. 

Sommerfesten blev holdt den 13. juni og Duoen Claus og Morten 
spillede musik til festen.  

I sommerferien måtte vi tage afsked til Søren Skjelmose, han valgte 
at gå på efterløn. Han vil være savnet med sit gode humør og hans 
sjove kommentar, man kunne altid få en god snak med ham. 

Karin Juhl gik ind i bruge rådet et par måneder før, Søren 
Skjelmose stoppede. Hun har siddet i bruge rådet før, så hun ved 
hvad hun går ind til. Velkommen til dig Karin. 
 
Blækklatten består i den nye struktur. På grund af nye kommunale 
strukturer, kostede det for meget at få blækklatten printet op på 
kontoret. Derfor blev vi nødt til at finde et nyt sted. Det nye sted, er 
det samme sted, hvor vi fik trykket kalender for 22 år siden. Det er 
en rigtig fin kvalitet og det er vi godt tilfredse med.  
Jeg vil takke brugerne for at bidrage til artiklerne til blækklatten. 
Hvis vi ikke havde jer til at hjælpe med artiklerne, havde vi ikke 
nogen avis. 

Jesper Tungelund spurgte om vi ville sponsorere endnu engang til 
Hus Orkestrets 25-års jubilæum. Vi valgte at sponsorere til ”at lave” 
jubilæum sangen som blev offentliggjort den 5. september til 
musikfestivalen (Den ligger på YouTube). 
Musikfestivalen blev en stor succes, med masser af dans og sang i 
løbet af hele dagen. 
Vi havde gæster fra Magneten i Skive og ligeledes fra både Tre 
Birke og Rosenholm. 
Husorkesteret spilledede om formiddagen, efterfulgt af Magneten i 
Skive, som også spillede og sang nogle numre. Om eftermiddagen 
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spillede Søren Skjelmose med bandet ”Hat og Co”, som 
brugerrådet sponsorerede. 
Der blev handlet grillpølser og sodavand ind i stor stil, som blev 
solgt til festivalen. Dejligt med den gode opbakning. Vi gentager 
succesen i 2024. 

Apoteksvarer og udleveringen ved købmanden stoppede, fordi der 
er regler der skal overholdes. En kommunal institution må ikke have 
medicin udlevering.  

Der var konkurrence angående navneskift på grupperummene i 
Aktivitetscentret.  
Linne havde valgt 2 navne til hvert rum, i alt fire forslag. Bruge rådet 
fik til opgave at vælge imellem de fire forslag der var og det gjorde 
vi på det sidste møde i 2023. Team A2 fik navnet ”Haveoasen” og 
tidligere team B fik navnet ”Gadespejlet”. 

Julefrokosten blev afholdt tirsdag d. 12. december I Gildesalen. 
Morten og Claus spillede igen, hvor det var Bytoftens rejsefond, der 
havde sponsoreret musikken. 

I december måned var der nogen fra skærmgruppen der tog på tur 
ud til herningcentret for at handle ind til nytårskuren. Brugerrådet 
betalte for kransekage, sodavand og pynt. Vi spiste også på Fryd i 
Herningcentret, dog var det på ens egen regning. Det var hyggelig 
tur og vi fandt nogle gode sager til nytårskurens arrangement 2024. 

I år var der mange der havde runde fødselsdage og som fik gave i 
denne anledning.  Desværre måtte vi sige farvel til nogen. Æret 
været deres minde. 

En sidste tak skal gå til bestyrelsen, ledelsen i huset samt 
personalet i aktivitetscentret. Uden jer ville arbejdet ikke være det 
samme. 2023 blev året hvor der var mange forandringer. Jeg frem 
til hvad der sker i 2024. 

Med venlig hilsen 
Claus B. S. Madsen  

Formand for brugerrådet. 
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Brugerrådesmøde tirsdag den 19. marts kl. 10:00-11:30 i køkken. 

Brugerrådsmøde tirsdag den 19. marts kl. 13:00 – 14:20.  

Referat. 

Dagsorden:  

 1. Godkendelse af referat fra 

den 29. januar. 

 

Beslutning/ referat: 

Referatet er godkendt. 

 2. Nyt til og fra ledelsen. 

 

Linne er på uddannelse, og derfor kunne hun ikke 

deltage, men sendte sin hilsen til alle. 

 

   3. Økonomi?  

Orientering fra Claus. 

Årsregnskabet 2023 er 

godkendt og underskrive af 

vores revisor. 

 

Claus gennemgik regnskabet for 2023. 

Et hængeparti fra generalforsamlingen, hvor der var 

lidt tekniske problemer med regnskabet 

 

Regnskabet er godkendt af revisoren og af 

Aktivitetscenter klubben. 

 4. Nyt til og fra brugere. 

Hvad går overskuddet fra 

vores salg til? 

 

Svar fra Linne; 
 
Overskud fra salg af de produkter, som I fremstiller 
og sælger i AC og fra jeres loppemarked går ind i 
Aktivitetscenterets kasse. 
Da vi ikke længere må have pengekasser liggende 
med kontanter, grundet regnskabsregler, så bliver 
pengene som I tjener på salg sat ind på AC’s konto. 
Det I tjener ind, er en meget lille del af det samlede 
budget i Aktivitetscenteret. 
Vi har afsat en konto til udgifter til fx det I 
producerer til markedsdagene. Og derudover til 
øvrige materialeindkøb, fx perler, spil, 
brændstofudgifter når I tager på ture, og meget 
andet, Det er her, at jeres indtjening bliver indsat. 

Det vil sige, at det I tjener udelukkende, kommer 
borgerne i AC til gode. 
 
 

   5. Brugerrådet har ansøgt 

rejsefonden om 5000 kr. til 

betaling til et band/ 

musikunderholdning til 

vores Musikfestival, med 

Brugerrådet har søgt om 5000 kr. til musik til et 

arrangement (Bytoftens Musikfestival) d. 17. sep. 

 

Det er bevilliget fra ”Rejsefonden”.  

 

Men husk det er kun til musik, ikke andre udgifter.  
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afholdelse d. 17. 

september. 

 

 

Måske er det en god ide at komme i gang med at 

finde et band. De skal spille fra 13-14.00. 

 

Et forslag kunne være: 

• Ole Brandstrup m. band. 

• Søren Skjelmose m. band. 

• Heine til at spille selv, eller med hans 

kompagnon. 

• Palle Rasmussen. 

 

----------- 

10-10.45: Husorkestret. 

11.15-11.30: Band fra Skive. 

11.30-12.30: Frokost (evt. med Heine der spiller 

mens vi spiser). 

12.30-14.00: Band spiller op til dans. 

14.00 Slutter festivalen. 

----- 

Henning skriver og spørger Ole Brandstrup m. band, 

om de vil spille til vores festival den 17 sept. 

Om han kan komme og hvad prisen er for 1,5 time. 

 

Claus minder os om, at vi skal have købt pølser og 

sodavand til dette arrangement, Claus vil gerne have 

nogle til at hjælpe, så han ikke står for det al indkøb 

selv. Dette punkt tager vi op igen efter sommerferien. 

 

   6. a. Evaluere Brugerrådets 

temadag d. 19. februar. 

 

 

b. Evaluere fra d. 11. 

marts. 

 

Foredrag med fra ”Hjernesagen”. 

Det var et godt foredrag, vi hørte om meget som vi 

ikke vidste. 

 

Foredrag med Eva Høng Poulsen kamp tilbage til ny 

livsidentitet. 

 

Det var også et rigtig godt foredrag, det godt at høre, 

at hun var kommet så langt som hun var,- oven på 

hendes skade. 

 

   7. Blomsterhilsner og gaver. 

 

Hanne P. hun har fået en hilsen, 

Benny P. er fyldt 60 år har fået gave  

 

Leif S. Jensen han fylder 60 år d. 5. juni. Claus køber 

Blomst til Tina, Claus køber. 

   8. Næste møde?  Fælles brugerrådesmøde onsdag d. 22. maj  

kl. 10.00 – 11.30. 

Brugerrådesmøde onsdag d. 22. maj 

kl. 13.00-14.20. 
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 9.  ”Ude dage”, vil 

brugerrådet gerne sælge 

pølser og købe ind til det. 

Vi kunne måske foreslå noget andet end pølserne. 

• Is/Magnum Classic (så der ikke er så meget 

arbejde i det). 

Claus melder tilbage til Sofie og Bente. 

 

  10. Evt. 

 

Forårssalg, et lille reklameindslag for at komme i 

morgen og gøre et godt køb.  

 

Kontingentbetaling; Helle Antonsen mindede alle 

borgere om, at de skal have betalt deres kontingent. 

Man har mulighed for at betale i morgen, når man 

kommer over i gildesalen og deltager i 

”Forårssalget”. 

 

Årskalender, Karin delte årskalenderen ud til alle 

der var til stede til mødet. 

 

Kørsel på gangene; 

En opfordring til alle om at være opmærksom på at 

køre langsomt på gangene, da det kan opleves utrygt 

for dem der kommer gående og særligt dem der er 

svagtseende. 

 

Referent: Karin J. 

 

 

JEG ØNSKER ALLE JER EN GOD PÅSKE FRA FORMANDEN. 
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Årskalender for Aktivitetscentret 2024 
Måned Dato Aktivitet Lokale Tidspunkt   
Marts 6 Banko AC-køkken  

13.00-14.00 

Uge 11 Hjerneugen 
 

  

19  
19  

Fælles brugerrådsmøde AC-køkken 10.00 - 11.30 
 

Alm. Brugerrådsmøde 
 

Multirum  13.00-14.30 

20 
 

Forårssalg Gildesal + cafe  10.00-14.00 

27 Gudstjeneste Multirum 10.15 - 11.15 
 

28-1 april Påskeferie  
 

AC lukket   

April 3-5 Ude dage 
 

  

10  Banko AC-køkken  
13.00-14.00 

24 Gudstjeneste Multi-rum 10.15 - 11.15 
 

Maj 1 
 

Arbejdernes Kampdag AC lukker kl. 12.00  

8 Banko AC-køkken  
13.00-14.00 

9+10 Kristi-himmelfartsdag + fredagen efter  
 

AC lukket  

15 Gudstjeneste Multirum 
 

10.15 - 11.15 
 

22  
  
 

Fælles brugerrådsmøde AC-køkken 10.00 - 11.30 
 

Alm. Brugerrådsmøde 
 

Multirum 13.00-14.30 

20 2. Pinsedag   
 

AC lukket  

Juni 
 

5 
 

Grundlovsdag AC lukker kl. 12.00  

12 Sommerfrokost  Cafeen 
Gildesalen  

 

24+ 25  
 

Ude dage + Skt. Hans  10.30-14.00 

26 Gudstjeneste 
 
 

Multirum 10.15 - 11.15 
 

Juli 3 
 

Banko AC-køkken 13.00-14.00 

Uge 28 
 

Ferieuge   

Uge 29 + 
30 
 

Lukkeuger  AC lukket   

Uge 31 
 

Ferieuge   

August 
 
 
 
 

7  Banko 
 

AC-køkken 13.00-14.00 
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Septemb
er 

4 
 

Banko AC-køkken 13.00-14.00 

12  
 
 

Fælles brugerrådsmøde 
 

AC-køkken 10.00 - 11.30 

Alm. Brugerrådsmøde 
 

Multirum  13.00-14.30 

17  Bytoftens Musik festival Gildesalen 10-14.00 
 

25 Gudstjeneste Multirum 10.15 - 11.15 
 

Oktober 
 
 

2 
 

Banko AC-køkken 13.00-14.00 

9+10+11 UDE-dage + høstfest 
  

Haven og 
udenomsarealer gøres 
efterårs klar 

 

Uge 42  
 

AC Lukket hele ugen  AC lukket  

23 
 

Gudstjeneste Multirum 10.15 - 11.15 
 

30  
 

Efterårssalg Gildesal + Cafe 10.15 - 11.15 
 

Novemb
er  

6  
 

Banko AC-køkken  13.00-14.00 

11 
 

Fælles brugerrådsmøde 
 

  

Alm. Brugerrådsmøde 
 

Multirummet  13.00-14.30 

25+26+ 
27 
 

Julehygge dage i AC   

27 Gudstjeneste 
 

Multirum 10.15 - 11.15 
 

Decemb
er 

4 
 

Bytoftens Julefrokost  Gildesalen  

11 Jule Banko AC-køkken  
 

13.00-14.00 

18 Julegudstjeneste i Baunekirken  
 

Multirum 10.15 - 11.15 

20 Sidste åbningsdag inden juleferien  
 

  

Uge 52 
 

AC lukket 
 

  

Januar 
2025 
 

Tors. d. 2 Nytårskur AC-køkken  10.00 - 11.30 

 

 


